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§ 249 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Ola Robertsson (S) utses att jämte ordförande justera dagens protokoll.  

________________ 
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§ 250 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Beslut 

Dagordningen godkänns.  

________________ 
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§ 251 Dnr 2023-000322 042 

Uppföljning av tertialrapport 2023-04-30 för Ronneby 
kommun 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen gav genom beslut 2023-06-07 § 176 arbetsutskottet i 

uppdrag att till detta sammanträde följa upp nämndernas arbete för att få en 

budget i balans. Representanter medverkar från teknik-fritid- och 

kulturnämnden, utbildningsnämnden och nämnden för arbete och välfärd.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Anna Ekberg 

(KD), Tommy Andersson (S) och Roger Gardell (L).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att kommunstyrelsens arbetsutskott noterar 

återrapporteringen till protokollet samt att nämnderna meddelat att de avser 

fatta aktiva beslut för att nå en budget i balans.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar återrapporteringen till protokoll 

samt att nämnderna meddelat att de avser fatta aktiva beslut för att nå en 

budget i balans. 

________________ 

Exp: 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 

Utbildningsnämnden 

Nämnden för arbete och välfärd 
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§ 252 Dnr 2023-000061 000 

Sommarcykelväg mellan Bräkne-Hoby och Järnavik  

 

Sammanfattning  

I enlighet med beslut i kommunstyrelsen 2022-10-04 § 262 ska en utredning 

belysa möjligheterna till att skapa en sommarcykelväg mellan Bräkne-Hoby 

och Järnavik.  

En utredning presenterades under kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-

13 § 51 där beslut fattades att ärendet skulle remitteras till Bräkne-Hoby 

Bygd i Samverkan.  

 

Bedömning 

Ärendet har remitterats till Bygd i Samverkan. I deras yttrande framgår att 

det grönstreckade alternativet, skogs- och åkeralternativet, är det alternativ 

som bäst uppnår deras krav på en sommarcykelväg. Lika så yrkar Järnaviks 

skärgårdsförening helt och hållet på det alternativet.  

 

Bygd i Samverkan föreslår även ett ytterligare alternativ i form av en 

kombination av de blåa och gröna sträckningarna. Deras förslag innebär att 

Hakarpsvägen (blåstreckad linge) används ner till Vierydsvägen och där 

efter går in i den grönstreckade linjen.  

 

Bygd i Samverkans förslag på en kombinerad sträcka blir ca 8 km och kostar 

ca 600 000:- 

 

Den blå sträckningen är ca 9 km lång och kostar ca 200 000:-  

Den gröna sträckningen är ca 6,6 km lång och kostar ca 2 000 000:-  

 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har hörts i frågan om framtida 

driftåtaganden. Förvaltningen ställer sig positiva till den blåa sträckningen då 

driftåtaganden sker på kommunal mark. Även om tillåtelse delges till drift 

och underhåll hos de privata markerna kommer det innebära stora åtaganden 

i form av skötsel på marker som idag används på olika sätt. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

föreslå kommunfullmäktiga besluta att;  
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1. gå vidare med förslaget för anläggande av en sommarcykelväg 

mellan Bräkne-Hoby och Järnavik i sträckningen längs med 

Hakarpsvägen (Blåstreckad linje). 

2. i budgetberedningen få medel, 200 000:-, för utbyggnad under 2024 

 

3. i budgetberedningen få driftmedel för sommarcykelvägen mellan 

Bräkne-Hoby och Järnavik enligt Blåstreckad linje om 20 000:- 

årligen.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Tommy 

Andersson (S) och Anna-Ekberg (KD).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på arbetsutskottet hänskjuter ärendet till 

budgetberedningen.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott hänskjuter ärendet till budgetberedningen.  

________________ 

Exp: 

Budgetberedningen, Johan Sjögren 

Daniel Camenell, mark- och exploateringsenheten  
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§ 253 Dnr 2022-000495 333 

Meddelande angående dammanläggning i Bräkneån på 
fastigheterna Bälganet 2:79 och Bälganet 2:72 i 
Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun tillsammans med Belganet Handels AB och 

Fiskvårdsteknik AB har tagit fram ett förslag på åtgärder vid Belganet 

mellan i Bräkneån. För att öka konniktiviteten i ån föreslås det att man 

avlägsnar betongtrösklen.  

 

Bedömning 

Underlaget som tagit fram genom Fiskvårdsteknik är ännu ett arbetsmaterial, 

men förslaget i underlaget bidrar med små förändringar i området samtidigt 

som det skapar fria vandringsvägar för fisk och fauna.  

 

Genom att avlägsna sättutskovet och betongtrösklen och utplacering av 

natursten kan en jämn upp- och nerströmssida skapas med en lutning på ca 

1%. På uppströmssidan kommer natursten placeras ut och en del av ytan som 

idag består av uppdämt vatten kommer att torrläggas under sommarflöden 

för att skapa en mittfåra så att vattnet leds till huvudfåran. Under högre 

flöden kommer ytan att dämmas upp så som det gör idag och vatten kommer 

spillas till både sidofårorna.  

På nedströmssidan fylls det med natursten under bron för att ta upp 

höjdskillnader samt skapar öppningar mellan fårorna så att fisk vid högre 

flöden kan ta sig till mittfåran.   

Med dessa åtgärder kommer dammansvar att utebli och lika så underhåll av 

en dammanläggning.  

Dessa åtgärd kommer förhoppningsvis inte heller kräva någon ansökan om 

vattenverksamhet, med förutsättning att ingen motsäger sig åtgärderna.  

Idag bedrivs det caféverksamhet på fastigheten Hunnemåla 1:25. För att 

kompensera för den förlorade vattenspegeln föreslås möjligheten att kunna 

anlägga en grästerrass för att komma närmare den nya åfåran.  

 

Kostnader för åtgärderna beräknas till ca 300 000 kr. Ronneby kommun har 

beviljat stadsbidrag från Länsstyrelsen för projektering och åtgärd om totalt 
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700 000 kr för att skapa en fri passerbarhet uppströms och nedströms utan 

möjlighet till aktiv reglering av vattennivån förbi den aktuella platsen.  

 

Efter fastställande om åtgärd kommer förslaget diskuteras med Belganet 

Handel AB, samhällsföreningen och samfälligheten för bron. Där efter 

kommer en anmälan skickas till länsstyrelsen för åtgärd.  Så snart anmälan är 

godkänd kommer åtgärden att utföras i enlighet med de krav som 

Länsstyrelsen fastställer i deras beslut.  

Förslag till beslut 

Föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta att gå vidare med 

förslaget om avslängande av betongtrösklen och partiell uppfyllning på 

uppströmssidan enligt förslaget. 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott går vidare med förslaget om avslängande 

av betongtrösklen och partiell uppfyllning på uppströmssidan enligt 

förslaget. 

________________ 

Exp: 

Daniel Camenell, mark- och exploateringsenheten  
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§ 254 Dnr 2022-000132 101 

Trygghetsmiljonen 

 

Komplettering av kameror på Parkdalaskolan  

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 

ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 

annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 

kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 

Enheten för strategisk utveckling. 

 

Önskad åtgärd 

Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 35 000kr i 

syfte att utöka antalet kameror på Parkdalaskolan. Ansökan är beredd i 

utbildningsnämnden som ställer sig positiv till åtgärden. Se underlag. 

 

Utbildningsförvaltningen har nu ett års erfarenhet av kameror och deras 

placering på Parkdalaskolan, och ser nu ett behov av att täcka in fler platser 

än vad som görs idag, delvis på grund av den skadegörelse som förekommit, 

men främst ur ett trygghetsperspektiv på några platser där flera händelser 

rapporterats. Genom att utöka med ytterligare tre kameror, som skulle ge en 

högre täckningsgrad, underlättas utredning av incidenter och 

förutsättningarna för ökad trygghet på Parkdalaskolan förbättras.  

Berörda ytor där komplettering av ytterligare kameror önskas är 

elevcafeterian, en nödutgång och en studiehall.   

 

Förväntat utfall / effekt 
Möjlighet att utreda eventuella händelser som sker där de nya kamerorna 

placeras, samt en ökad trygghet i dessa lokalytor.   

 

Uppföljning och utvärdering 
Uppföljning kommer ske enligt Riktlinjerna för Kamerabevakning.   

 

Tidplan 
Maj-juni 2023, klart till terminsstart hösten 2023.  
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Kostnadsspecifikation 
Ca 35 000 kr för kameror och installation.   

 

Ansökt belopp 
35 000 kr 

 

Bedömning 

Skolan är en arbetsplats såväl för personal som elever. Skadegörelse och 

andra typer av otrygghetsskapande händelser bör förebyggas så långt det är 

möjligt för att de som vistas i skolan ska erbjudas en trygg arbetsmiljö.  

 

Under Parkdalaskolans första år har omfattande skadegörelse på olika platser 

i skolan förekommit vilket både skapar otrygghet och genererar kostnader 

för åtgärdandet. Detta bekräftas också i statistiken över händelser och brott 

som samlas in i det gemensamma lägesbildsarbetet Effektiv Samordning för 

Trygghet (EST). 

 

Det finns redan installerade kameror på Parkdalaskolan men de bedöms inte 

vara tillräckligt många för att kunna stävja problematiken med 

skadegörelser. Fler kameror skulle ge en högre täckningsgrad, då fler ytor i 

skolan skulle övervakas. Detta skulle öka möjligheten att kunna utreda 

incidenter som sker samt skapa en ökad trygghetskänsla på dessa platser.   

 

Beslutsförslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att beskrivna 

trygghetsskapande åtgärd med kostnad av 35 000 kr + moms, finansieras 

med medel ur trygghetsmiljonen under 2023. 

Installering av inrymningslås på skolor och förskolor 

Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 

ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 

annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 

kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 

Enheten för strategisk utveckling. 

 

Önskad åtgärd 

Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 828 000kr 

i syfte att installera inlåsningsfunktion på utvalda skolor och förskolor. 

Ansökan är beredd i utbildningsnämnden som ställer sig positiv. Se 

underlag. 
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Utbildningsförvaltningen har verksamhet i flera lokaler som saknar 

inlåsnings-/paniklåsningsfunktion vilket skapar en otrygghet och mindre 

säkra lokaler. Syftet med att installera nya låssystem är att öka tryggheten 

och säkerheten på förskolorna/skolorna. En funktion som ger personalen 

möjlighet att snabbt kunna låsa alla ytterdörrar skulle öka säkerhet och 

trygghet för verksamheten. 

 

Förväntat utfall 
Minskad möjlighet för obehöriga att ta sig in i verksamheterna, vilket skapar 

en ökad säkerhet och trygghet för barn, elever och personal.   

 

Uppföljning och utvärderas 
Inköp av låssystem till respektive verksamheter kommer att följas upp, så att 

de blir installerade enligt beställning.  

 

Tidplan 
Om ansökan beviljas, kommer beställning av ovan angivna system att 

beställas snarast. Ambitionen är att installationerna ska bli klara under 

hösten, om beställning kan göras före semestrarna. 

 

Kostnadsspecifikation och prioriteringsordning 
1. Hulta förskola, ca 70 tkr 

2. Ekorrens förskola, ca 145 tkr 

3. Slättagårdsskolan, ca 35 tkr 

4. Gullvivans förskola, ca 308 tkr 

5. Saxemara skola och förskola, ca 270 tkr. 

 

Ansökt belopp 
828 000 kr 

 

 
Bedömning 
Att snabbt och enkelt kunna låsa alla dörrar till en förskola eller skola skulle 

innebära en god möjlighet att kunna utestänga eventuella hotfulla inkräktare, 

vilket i hög grad bidrar till en ökad säkerhet och trygghet för såväl elever och 

barn som personal. Dock är sökt kostnad för åtgärden hög med tanke på att 

nästan hela trygghetsmiljonen skulle förbrukas till en enda insats.  

 

Alternativt kan ansökan innebära att några av de föreslagna 

skolorna/förskolorna får finansiering för att installera inrymningslås.  

På sikt skulle samtliga berörda skolor och förskolor kunna utrustas.  

 

Om detta bedöms vara en viktig åtgärd från politiskt håll kan medel behöva 

skjutas till från andra investeringsposter. Utbildningsförvaltningen har i 
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ansökan gjort en prioriteringslista över skolor och förskolor enligt ovan i 

kostnadsspecifikationen.  

 

Trygghetssamordnaren föreslår att finansiering ges för installation av 

inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och Slättagårdsskolan till 

en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 

 

Åtgärden bedöms vara en viktig brottsförebyggande och trygghetsskapande 

åtgärd som enkelt kan genomföras om finansiering medges. 

 

 

Beslutsförslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att avslå ansökan om 

finansiering av installation av inrymningslås på Gullvivans förskola och 

Saxemara skola och förskola. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås godkänna ansökan om finansiering 

av installation av inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och 

Slättagårdsskolan till en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 

Deltar i debatten 

 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar enligt följande: 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 

Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja medel för inrymningslås till Hulta 

förskola, Ekorrens förskola, Gullvivan förskola och Saxemara 

förskola, finansieringar sker via extern upplåning.        

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 

Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja medel för inrymningslås till Hulta 

förskola, Ekorrens förskola, Gullvivan förskola och Saxemara 

förskola, finansieringar sker via extern upplåning. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 255 Dnr 2021-000198 4013 

Kalleberga 8:267 - Ny detaljplan för bostäder och 
förskola i södra Kallinge 

 

Sammanfattning  

Förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 med flera fastigheter är 

beläget direkt söder om Kallinge tätort och ingår som en del i det strategiska 

utbyggnadsområdet mellan Kallinge och Ronneby. Förslaget har tidigare 

varit utsänt för samråd 2021-10-23 till och med 2021-11-14 och därefter på 

ett förnyat samråd från 2023-01-09 till och med 2023-01-29 med anledning 

av en större omarbetning. 

Omarbetningen av förlaget innebar att vägdragningar och kvarter ritade om 

med hänsyn till så väl naturvärden, flyttblock och platsens topografi, som 

frågor om dricksvatten och anläggande av avloppsledningar. Utöver kvarter 

för flerbostadshus och skola tillfördes också några mindre kvarter avsedda 

för lägre marklägenheter eller friliggande enbostadshus. Förslaget till ny 

detaljplan är nu föremål för antagande av Kommunstyrelsen.  

Bedömning 

Kommunstyrelsen beslutade den 2021-05-04 § 161 att ge planenheten i 

uppdrag att ta fram en ny detaljplan för Kalleberga 8:267 som är i kommunal 

ägo. Syftet med uppdraget var huvudsakligen att möjliggöra för en högre 

byggrätt för bostäder inom området jämfört med gällande detaljplan, samt 

reglera markförhållanden kring Skogsbrynets förskola på Kalleberga 8:269.  

Detaljplanen är förenlig med översiktsplan Ronneby 2035 som pekar ut ett 

större område inkl. planområdet för tätortsutveckling. Utpekat område 

sträcker sig sedan öster och söder om planområdet. Detaljplanen bedöms inte 

vara av betydande intresse för allmänheten eller i övrigt av stor betydelse. 

Vid handläggningen av denna detaljplan tillämpas ett standardförfarande. 

Gällande stads- och detaljplaner 

För planområdet gäller idag stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (Plannr. 

315 och akt.nr 1081-P82/17) antagen 1982-10-01 och ändring genom 

upphävande av del av stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (plan nr. 421 och 

akt.nr.1081-P82/17) antagen 2017-08-23. Syftet med att ta fram en ändring 

genom upphävande för del av stadsplanen var att möjliggöra ett planlöst läge 

och bygglov för privat förskola. Förskolan beräknas vara uppförd under 

hösten år 2021. Markanvändningen bekräftas i aktuellt planförslag. 

Förskolan har en kapacitet på 120 barn, fördelat på sex avdelningar. 
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Större delen av stadsplanen är fortfarande gällande för området och medger 

en bostadsutveckling. Medgiven byggrätt bedöms inte tillräcklig eller 

ändamålsenligt varken för området eller kommunens fortsatta utveckling, 

varvid aktuellt planförslag har tagits fram för området.  

Planläggning av skoländamål 

Under planarbetets gång uppkom det ett intresse av att etablera en privat 

grundskola i området. I syfte att bibehålla möjligheten att anlägga en skola 

har ett av kvarteren försetts med byggrätt för både bostadsändamål och 

skola. Grundskolan behöver en yta på 20 000 m² för att möjliggöra en 

kapacitet på 600 elever. Utbildningsförvaltningen har i tidig dialog framfört 

att en byggnation av privat grundskola för 600 elever kan påverka 

elevunderlaget för kommunala grundskolor. 

Planläggning för nya bostäder 

Utöver ovan nämnda byggrätter för förskola, grundskola och bostäder 

möjliggör planförslaget för en varierad bostadsutveckling i området. 

Planförslaget möjliggör även för teknisk anläggning i form av 

transformatorstation för flera kvarter samt allmän plats gata och allmän plats 

för natur. Föreslagen gata följer i stort befintlig grusväg i området. 

Angöringen från Ronnebyvägen föreslås flyttas längre söderut i planområdet 

för att öka trafiksäkerheten. En mindre del av föreslagen gata är för 

närvarande strandskyddad. Strandskyddet föreslås upphävas och berör enbart 

en ytterst begränsad yta. Strandskyddets syfte bedöms däremot inte påverkas 

eftersom det är befintlig markanvändning på platsen och området även 

fortsättningsvis är tillgängligt.  

Geoteknik, naturvärden, vatten- och avlopp 

Det finns en geoteknisk undersökning för området från 1980 som visar på 

goda markförhållanden för byggnation. En naturvärdesinventering har visat 

att naturvärden förekommer men inte utav betydande karaktär. En VA-

utredning inklusive dagvattenutredning har arbetats fram i nära dialog med 

Ronneby Miljö & Teknik AB. Resultatet av utredningen har påverkat 

planförslaget på flera sätt. Dels har bebyggelsens höjd i planområdet sänkts 

till följd av dricksvattnets distributionstryck och dels att mark avsätts för 

hantering av dagvatten i form av naturmark och dike. Detta har även 

inneburit att planområdet utvidgas i syfte att kunna reglera hanteringen av 

dagvatten inom planområdet. Den kombinerade vatten- och 

avloppsutredningen har under 2023 också kompletterats med en 

undersökning om påverkan på miljökvalitetsnormerna för vatten. Samtidigt 

har också utredningen justerats efter en omarbetning av detaljplanekartan. 

Barnperspektiv 
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Planområdet bedöms ha goda förutsättningar att bli ett barnvänligt område. 

Planområdet är utformat med barnperspektivet i åtanke. Möjlighet finns att 

välja mellan belysta vägar och spännande stigar. Kvarteren som tillåter 

skolverksamhet är placerade så nära Ronnebyvägen som möjligt för att inte 

leda in onödig trafik i området. Det föreslagna bostadskvarteren föreslås ha 

återvändsgränder för att inte möjliggöra för genomfartstrafik. Gatan som 

löper tvärs över planområdet är böjd på flera ställen för att inte uppmuntra 

till högre hastighet.  

Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Det finns inga omständigheter som talar för en betydande miljöpåverkan och 

en miljöbedömning behöver därmed inte göras. Samråd med länsstyrelsen 

om undersökning om behov av strategisk miljöbedömning har gjorts i 

samband med det föregåden samrådet av planförslaget.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att anta 

förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun.  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 

till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 256 Dnr 2023-000048 214 

Ulf 1 m.fl. - Detaljplaneläggning för museum 

 

Sammanfattning  

Efter upptäckten av vraket från skeppet Gribshunden har en process inletts 

av Ronneby kommun att hitta en plats för ett framtida museum kring skeppet 

och dess sammanhang. Efter att en övergripande platsanalys utfördes år 2020 

i syfte att belysa flera möjliga placeringar av ett museum i den centrala delen 

av Ronneby stad beslutade Kommunstyrelsen 2022-11-01 och ett 

detaljplaneuppdrag för ett museum. Platsen för planuppdraget är kvarteren 

Ulf och Ture som omfattar Ronneby stads gamla el- och vattenverk samt 

Ronneby brandstation. 

Flera uppdrag inom kommunens organisation berör Ronneby stads gamla el- 

och vattenverk i kvarteret Ulf. Det har därmed uppstått ett behov att 

samordna flera beslut och processer med det pågående detaljplanearbetet. 

Syftet med samordningen är att de åtgärder som planeras eller genomförs 

koordineras med detaljplanearbetet och inte försvårar framtida plan- och 

genomförandefrågor. Frågorna samordnas genom detaljplaneprojektet och 

har arbetats fram i dialog och samarbete mellan kommunens olika berörda 

enheter.  

Bedömning 

Processen med att arbeta fram ett förslag till ny detaljplan för ett museum 

kring skeppet Gribshunden är i full gång. Flera befintliga utredningar har 

kopplats till detaljplaneprojektet inom områden som arkeologi, PCB-

inventering och teknisk statusbedömning av Ronneby stads gamla el- och 

vattenverk. Flera nya utredningar har också tagits fram så som MIFO Fas 1-

undersökningar för tre olika platser inom det tänkta detaljplaneområdet. En 

bebyggelseantikvarisk utredning har också tagits fram över den gamla el- 

och vattenverksbyggnaden av Kalmar läns museum på uppdrag av Ronneby 

kommun. Ett behov har identifierats av att samordna flera olika pågående 

processer och uppdrag som berör detaljplaneområdet och dess bebyggelse. 

Planerat genomförande av markundersökning till detaljplan 

Utifrån vad som hittills har kartlagts inom detaljplaneprojektet har Enheten 

för strategisk samhällsutveckling gått vidare med en offertförfrågan om 

utförande av en så kallad MIFO Fas 2-undersökning (Metod för inventering 

av förorenade områden) av det aktuella detaljplaneområdet. Syftet med 

utredningen är att kartlägga markföroreningar genom inventering och 
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provtagning i fält för att kunna bedöma omfattningen av 

föroreningssituationen på platsen. Detta blir sedan ett underlag för hur en 

framtida sanering ska prioriteras enligt inventeringsmetodiken. Då MIFO 

Fas 2 innebär fältarbeten med provtagning på platsen för detaljplanen 

behöver denna utredning samordnas med andra praktiska åtgärder och 

projekt på samma plats. 

Underhåll av befintlig byggnad 

Byggnaden för Ronneby stads gamla el- och vattenverk är i behov av 

underhållsåtgärder både invändigt och utvändigt. Behoven har olika karaktär 

och tidshorisont samt olika inverkan på förutsättningarna för det pågående 

detaljplanearbetet. De åtgärder som hittills har identifierats är följande: 

* Byggnadens tak behöver målas för att inte angripas av rost. 

* Takavvattningen behöver ses över. 

* Fasaden behöver putsas om då ytskiktet på vissa ställen är skadat. 

* Vegetation vid fasaden håller kvar fukt invid byggnaden. 

Dessa underhållsåtgärder bedöms inte vara av en sådan omfattning eller 

karaktär att de skulle riskera att försvåra det pågående detaljplanearbetet 

under förutsättning att de görs i enlighet med den framtagna 

bebyggelseantikvariska utredningen för byggnaden.  

Planerade ombyggnader 

För parkenhetens pågående verksamhet i byggnaden har frågan om 

montering av en brandtrappa aktualiserats i syfte att förse personalmatsalen 

på byggnadens övre plan med en utrymningsväg. Detta skulle kunna påverka 

den pågående detaljplanens utformning då räddningsvägar är en väsentlig del 

vid fysisk planering av vår byggda miljö. Det är därför väsentligt att den 

tekniska lösningen för brandutrymningen får en utformning som fungerar 

både för nuvarande verksamhet och som har potential att fungera även för en 

framtida museiverksamhet. I denna fråga pågår en dialog mellan planenheten 

och fastighetsförvaltningen. 

Invändiga åtgärder 

Flera delar av byggnaden har behov av invändiga underhållsåtgärder i 

relation till parkenhetens nu pågående verksamhet i byggnaden. Likt för 

frågan om planerade ombyggnader är dessa beroende av tidshorisonten för 

den pågående verksamhetens varaktighet på platsen och vilken verksamhet 

som den nya detaljplanen medger. Likt för ombyggnadsåtgärderna vore det 

därför lämpligt att avvakta med större invändiga underhållsåtgärder tills 

byggnadens långsiktiga användning har klarlagts. 

Underjordiska vattenreservoarer 
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Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen har i uppdrag att riva den 

underjordiska vattenreservoaren i anslutning till den gamla el- och 

vattenverksbyggnaden. Bakgrunden till detta är bland annat reservoarernas 

nuvarande skick i kombination med den belastning som dessa utsätts för vid 

körning med tunga fordon i anslutning till byggnaden. Hittills har 

fjärrvärmeledningar flyttats som en förberedelse för den rivning och 

igenfyllnad som avsetts för att säkra ytan för parkenhetens pågående 

verksamhet. Att fylla igen reservoarernas utrymmen skulle påverka 

detaljplaneläggningens förutsättningar då detta är anläggningar under mark 

som i en ny detaljplan skulle behöva regleras för ett nytt ändamål. 

Beslutet om att riva och fylla igen reservoarerna fattades före det att ett 

beslut om detaljplaneuppdrag för ett museum var klart. Detta innebar att 

andra förutsättningar förelåg vid tiden då beslutet om rivning och igenfyllnad 

fattades än vad som är aktuellt idag. Inom ramen för det övergripande 

museiprojektet har det identifierats en potential i dessa utrymmen sett ur ett 

framtida museiperspektiv. För att undvika situationen där arbete och 

ekonomiska medel används för en rivning och igenfyllnad som senare visat 

sig vara onödig, lyfts frågan till politisk diskussion.  

Likt för flera andra åtgärder på den gamla el- och vattenverksbyggnaden är 

även den om vattenreservoarerna beroende av hur länge parkenhetens 

pågående verksamhet avses vara kvar i byggnaden. Vid en avflyttning skulle 

belastningen från verksamhetens tyngre trafik av naturliga skäl upphöra och 

behovet av en rivning och igenfyllnad minska. Genom ett sådan förfarande 

öppnas möjligheten att studera vilka arbeten som behövs på reservoarerna 

för den framtida markanvändningen. Samtidigt vinner kommunen också 

möjligheten att planera arbeten och kostnader över längre tidsperspektiv.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 

med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på kv. Ulf 1 med 

hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring 

skeppet Gribshunden. 

 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 

större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med hänsyn till det 

pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring skeppet 

Gribshunden.  
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Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

1. Avvakta med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på 

kv. Ulf 1 med hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett 

nytt museum kring skeppet Gribshunden. 

2. Avvakta större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med 

hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum 

kring skeppet Gribshunden. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 257 Dnr 2023-000329 253 

Försäljning av Frakten 5 inom verksamhetsområdet 
Gärdet 

 

Sammanfattning  

Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 

koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en mindre del 

butiksförsäljning. Priset är sedan tidigare beslut satt till 100kr/kvm.   

Bedömning 

Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 

koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en del 

butiksförsäljning. Bygglovshandlingar är under framtagande och 

bygglovsansökan behandlas inom kort. Planerad byggstart är hösten 2023.  

Markpriset är enligt tidigare beslut satt till 100 kr/kvm och ger i detta fall en 

total köpeskilling på 455 500 kr.  Köparen står för förrättningskostnaden. 

Om köparen inte fullföljer tänkta byggnationsplaner har kommunen rätt att 

köpa tillbaka fastigheten för motsvarande köpeskilling enligt framtaget 

köpeavtal.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

besluta godkänna köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Roger Gardell (L) och Peter Bowin 

(V). 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 258 Dnr 2023-000340 700 

Redovisning av särskilda uppdrag beslutade i budget 
2023, nämnden för arbete och välfärd 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-05-23 § 77 

Kommunfullmäktige har fattat beslut om att ge Nämnden för arbete- och 

välfärd sex särskilda uppdrag som ska redovisas i samband med tertial 1, 

tertial 2 samt vid årsbokslutet. Rapporteringen redovisas i Rapport, särskilda 

uppdrag samt Särskild bilaga trygghetsskapande arbete.       

Förslag till beslut 

Nämnden för arbete och välfärd föreslås godkänna redovisningen av de 

särskilda uppdragen samt överlämna densamma till kommunstyrelsen.      

Nämnden för arbete- och välfärds beslut  

Nämnden för arbete och välfärd godkänner redovisningen av de särskilda 

uppdragen samt överlämnar densamma till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet noterar ärendet till 

protokollet.        

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 259 Dnr 2022-000356 040 

Ägardirektiv avseende försäljning av fastigheter i 
Ronnebyhus AB 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 2022-10-27 § 202: 

På uppdrag av kommunstyrelsens ordförande lämnas tjänsteskrivelse för 

försäljning av två fastigheter som idag ägs av AB Ronnebyhus. 

 

 Johannishus 

I Johannishus har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 

ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet samt 

förskoleverksamhet, som ska hyras ut till den kommunala verksamheten.  

 

De nuvarande lokalerna Ålycke (fastigheten Hjortsberga 4:41), där vård- och 

omsorgsverksamhet bedrivs idag, som f.n. ägs av Ronnebyhus kommer att 

tömmas då de nya lokalerna är klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk 

för kommunens fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den. 

 

Bräkne-Hoby 

I Bräkne-Hoby har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 

ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet. Lokalerna ska sedan 

hyras ut till en privat aktör för att bedriva vård- och omsorgsboende.  

 

De befintliga lokalerna Lindebo (fastigheten Hoby 1:73) där vård- och 

omsorgsverksamhet bedrivs idag kommer att tömmas då de nya lokalerna är 

klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk för kommunens 

fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den. 

Bedömning 

För att kommunen ska kunna agera flexibelt vid kommande försäljningar av 

nämnda fastigheter då de kommunala verksamheterna flyttar ut, föreslås att 

Ronnebyhus/Ronnebyhus Holding säljer de två fastigheterna genom så 

kallad paketering i två aktiebolag, en fastighet i varje bolag, till Ronneby 
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kommun. Därefter kan kommunen sälja respektive bolag till önskad köpare 

vid tidpunkt som befinns lämplig. 

 

Ronnebyhus ska utifrån affärsmässighet, skatteeffekter och andra faktorer 

verka för en ur kommunkoncernperspektiv god affär. Ronnebyhus har 

erfarenhet från tidigare paketerade försäljningar och upplägget antas vara 

likartat. Prisfrågan behöver utredas av Ronnebyhus. Köpeskillingen för 

respektive bolag kommer att framgå av de förslag till köpeavtal som kommer 

att lämnas till kommunfullmäktige för godkännande.   

 

Under tiden från det att Ronneby kommun övertar fastigheterna genom de 

förvärvade bolagen till dess den kommunala verksamheten flyttat ut befintlig 

verksamhet från berörda byggnader, erbjuder sig AB Ronnebyhus att försätta 

att förvalta fastigheterna. Villkor för detta hanteras i en separat 

överenskommelse. 

  

Vid försäljning av fastigheter finns undantag från 

uttagsbegränsningsreglerna gällande allmännyttiga kommunala 

bostadsbolag. Om kommunfullmäktige så beslutar kan alltså medel från 

försäljningarna komma att överföras till kommunen.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå att 

kommunfullmäktige beslutar att lämna följande ägardirektiv till AB 

Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 
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kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 

 

Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

* Val av ordförande vid stämman 

* Godkännande av röstlängd 

* Val av justeringsman 

* Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

* Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av 

kommunfullmäktige enligt ovan. 

Kommunstyrelsens beslut 2022-10-04 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att lämna följande 

ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 
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kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 

 

Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

 Val av ordförande vid stämman 

 Godkännande av röstlängd 

 Val av justeringsman 

 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 

enligt ovan. 

Kommunfullmäktiges beslut 2022-10-27 

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med motiveringen att AB 

Ronnebyhus ska yttra sig i frågorna om: 

- Ekonomiska konsekvenser för bolaget. 

- Organisatoriska konsekvenser för bolaget. 

- Bolagets syn på markens strategiska beskaffenhet.    

AB Ronnebyhus har genom beslut 2023-05-24 § 34 inkommit 
med ett remissvar.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag 2022-10-04. 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

30(53) 
2023-06-19  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ola Robertsson (S) yrkar avslag på ägardirektivet om försäljning av 

fastigheter.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda yrkanden och finner 

att arbetsutskottet bifaller ordförandens eget yrkande.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla ordförandes förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges tre ja- röster och tre 

nej-röster varefter ordförande med sin utslagsröst finner att arbetsutskottet 

bifaller ordförandens eget förslag.  

Namn Ja Nej 

Roger Fredriksson (M) X  

Roger Gardell (L) X  

Anna Ekberg (KD) X  

Peter Bowin (V)  X 

Tommy Andersson (S)  X 

Ola Robertsson (S)  X 

Totalt  3 3 

      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att: 

lämna följande ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB 

(dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 
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5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 

kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 

 

Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

 Val av ordförande vid stämman 

 Godkännande av röstlängd 

 Val av justeringsman 

 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 

enligt ovan. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 260 Dnr 2022-000106 532 

Samrådsremiss för ombyggnad av Blekinge kustbana, 
Bredåkra - Kallinge, nytt mötesspår i Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Blekinge Kustbana (BKB) är en mycket viktigt järnvägssträcka för att knyta 

ihop Blekinges arbetsmarknadsregion med storstadsregionen Malmö och 

vidare ut i Europa genom Kastrup. Att resa mellan Malmö och Karlskrona 

tar idag drygt 2:40 trots att avståndet endast är cirka 240 kilometer långt. 

Den långa restiden beror på att banan är kurvig och har behov av tekniska 

lösningar som kan medge högre hastigheter. 

 

Banan är angiven som en brist i den nationella planen för transportsystemet 

2018-2029 utifrån kapacitet och långa restider. För en fortsatt regional 

utveckling är kortare restider och ökad robusthet på Blekinge Kustbana en 

förutsättning. Åtgärderna som ska genomföras är ett steg närmre Blekinges 

långsiktiga mål, om en restid på 2 timmar mellan Karlskrona och Malmö. 

 

Trafikverket har tagit fram ett samrådsförslag för ett mötesspår längs med 

Blekinge kustbana, i Bredåkra, Kallinge. Samrådet är en del av pågående 

arbete med Järnvägsplanen. Tidigare i processen har Trafikverket utrett tre 

möjliga lokaliseringar av mötesspåret och under 2022 fattades beslut om 

placering av mötesspåret i Bredåkra. Under 20022 fattade även länsstyrelsen 

beslut om att projektet inte kan antas medföra betydande miljöpåverkan.  

 

Det byggs ingen station för påstigande i Kallinge/Bredåkra utan ger enbart 

möjlighet för möten mellan tåg. Byggstart för mötesspåret är planerat till 

2028–2029. Byggtiden beräknas till cirka 1,5 år.  

 

Samrådstiden är under perioden: 31 maj -27 juni 2023.   

Handlingar finns att tillgå här: Blekinge kustbana, sträckan Kristianstad-

Karlskrona - www.trafikverket.se. 

Bedömning 

Remissvaret fokuserar på valet av plats för mötesspåret och påtalar Ronneby 

kommuns vision om Knutpunkt Blekinge med en sluten konstruktion med 

plattform för resandeutbyte i närheten av strategiskt viktiga Ronneby Airport. 

Remissvaret påtalar vikten av att mötesspårets utformning inte får riskera försvåra 

möjligheten för en framtida övertäckt plattform för resandeutbyte. 

https://www.trafikverket.se/blekinge-kustbana
https://www.trafikverket.se/blekinge-kustbana
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner samrådsremiss för planläggning 

av Blekinge kustbana, Bredåkra-Kallinge, nytt mötesspår i Ronneby 

kommun och beslutar skicka detsamma till Trafikverket senast den 27 juni 

2023.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Anna Ekberg (KD).  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.    

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner samrådsremiss för planläggning 

av Blekinge kustbana, Bredåkra-Kallinge, nytt mötesspår i Ronneby 

kommun och beslutar skicka detsamma till Trafikverket senast den 27 juni 

2023. 

________________ 

Exp: 

Hanna Faming, planarkitekt  
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§ 261 Dnr 2023-000344 739 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt 4 kap. 1 § och rapportering 
enligt 16 kap. 6f § socialtjänstlagen, Vård och 
omsorgsnämnden 2023 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-05-24 § 82: 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.       

Bedömning 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen. 

Rapporteringsperioderna för ej verkställda beslut under 2023 är:  

1–31 januari 2023 (gäller för okt-dec 2022) 1–30 april 2023 1 juli–31 augusti 

2023 1–31 oktober 2023 1-31 januari 2024. 

Under perioden 1 april - 30 april har följande beslut rapporterats enligt 

rapportblad: Återrapportering av ej verkställda beslut enl. 4kap 1§, bilaga 1.       
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Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.       

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-05-24 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 262 Dnr 2021-000177 179 

Ställningstagande till gemensamt 
räddningstjänstförbund för räddningstjänsterna i 
Sölvesborg, Olofström, Karlshamn, Ronneby, 
Karlskrona, Tingsryd, Lessebo och Uppvidinge 
kommuner 

Sammanfattning  

Roger Fredriksson (M) och Carl-Martin Lanér, kommundirektör, presenterar 

och går igenom förstudien till ett gemensamt räddningsförbund.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Ola Robertsson 

(S), Nicolas Westrup (SD) och Anna Ekberg (KD).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet fattar ett inriktningsbeslut 

om att arbetet och diskussionerna om ett gemensamt räddningsförbund ska 

fortsätta.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar ett inriktningsbeslut om att arbetet 

och diskussionerna om ett gemensamt räddningsförbund ska fortsätta. 

________________ 

Exp: 

Roger Fredriksson  

Carl-Martin Lanér 
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§ 263 Dnr 2018-000330 869 

Information Projekt Gribshunden 

 

Sammanfattning  

Anders Engblom ger information om projekt Gribshunden.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 264 Dnr 2023-000311 100 

Riktlinjer för sammanträde och protokoll 

 

Sammanfattning  

Nämndsekretariatet har arbetat fram förslag till nya riktlinjer för 

sammanträde och protokoll. Arbetet har sin grund i den granskningsrapport 

avseende beslutsunderlag och protokoll som revisionen lämnade i slutet av 

2019. Granskningsrapporten rekommenderade följande: 

 

De rekommendationer som lämnas är följande: 

 

- Kommunstyrelsen rekommenderas se över kommunens styrdokument så att 

dessa överensstämmer med nuvarande arbetssätt samt upprätta en 

beskrivning över ärendeberedningsprocessen. 

 

Kommunstyrelsen och samtliga nämnder rekommenderas att: 

 

- tydliggöra bedömningsavsnitten i protokollen så att dessa innehåller 

styrelsens/nämndens bedömning av ärendet och inte en beskrivning. 

- säkerställa att besluten går att förstå i sin helhet utan att läsaren hänvisas till 

andra dokument eller bilagor. 

tydligare hänvisa till vilket beslutsunderlag som ligger till grund för besluten 

i protokollen och säkerställa att dessa enkelt kan spåras 

Bedömning 

Nuvarande riktlinjer för sammanträde och protokoll antogs 2006. I förslaget 

till nya riktlinjer har disposition, text och rubriker uppdaterats för att 

överensstämma med nuvarande arbetssätt och rutiner. Information som 

återfinns i andra styrdokument har tagits bort.  
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Förändringar 

Fastställande av sammanträdestider utgår från dokumentet. Detta regleras i 

kommunstyrelsen och nämndernas reglementen.  

 

Avsnitt två byter namn till inför sammanträdet istället för föredragningslista. 

Den nya rubriksättningen tillsammans med den nya dispositionen och 

underrubrikerna sammanfattar och visar på ett tydligare sätt hur arbetet 

faktiskt sker idag. Skrivningarna där tillexempel föredragningslista byts ut 

till dagordningen bedöms tydliggöra vad det är som faktiskt skickas ut. 

Kungörelse byts ut till tillkännagivande för att överensstämma med 

kommunallagen.  

Avsnitt tre föreslås fortfarande benämnas som protokoll. Dock föreslås 

ändringar i disposition och rubriksättning i underpunkterna till protokollen. 

Se nedan: 

 

1. Ärenderubrik och diarienummer kvarstår. Det bedöms på ett tydligt sätt 

klargöra vad som åsyftas.  

2. Jäv läggs till som underpunkt för att klargöra att i de ärenden där en 

ledamot anmäler jäv ska det framgå i protokollet. I denna nya disposition 

kommer eventuella jäv skrivas under en egen rubrik först i aktuellt ärende. 

3. Nämnden, styrelsens eller fullmäktigebeslut omdisponeras så det kommer 

först i protokollet.  

4. Ärendebeskrivning ersätter sammanfattning.  

5. Bedömning läggs till som en punkt för att tydliggöra vikten av en 

bedömning i ärenden och att det ska framgå av protokollet. Det bedöms 

tillsammans med en uppdatering och tydliggörande av riktlinjerna för 

beslutsunderlag uppfylla revisionens rekommendation om att tydliggöra 

bedömningsavsnitten i protokollen. 

6. Redovisning av beslutsunderlag läggs till som en rubrik i protokollet efter 

bedömningsavsnittet. Tanken är att det under denna punkt ska framgå vilka 

beslutsunderlag som ligger till grund för tjänsteskrivelsens bedömning och 

förslag. Detta bedöms uppfylla revisionens rekommendation om tydligare 

hänvisning till vilket beslutsunderlag som ligger till grund för besluten i 

protokollen och säkerställa att dessa enkelt kan spåras. 

7. Förslag till beslut läggs till som en underpunkt för att tydliggöra att varje 

ärende ska redovisa ett förslag till beslut från 

förvaltningen/tjänsteorganisationen. 
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8. Förslag till beslut under sammanträdet ersätter rubriken yrkanden. En 

språklig förenkling som bedöms underlätta för läsaren att förstå vad som 

menas. 

9. Beslutsgång ersätter propositionsordning. En språklig förenkling som 

bedöms underlätta för läsaren att förstå vad som faktiskt menas. Proposition 

som begrepp återfinns ej heller i kommunallagen (KL 2017:725). Det vi idag 

benämner propositionsordning benämns i KL istället som ” i vilken ordning 

ordföranden har lagt fram förslag till beslut”. Skrivningen kan också 

argumenteras stödja förändringen i punkt 8, där förslag till beslut under 

sammanträder ersätter rubriken yrkanden.  

10. Omröstningsresultat. Under rubriken ska eventuella omröstningsresultat 

presenteras. 

11. Eventuella reservationer, protokollsanteckningar eller röstförklaringar 

skrivs ut sist i protokollet. 

12. Beslutet skickas till ersätter rubriken expediering. En språklig förenkling 

som bedöms underlätta för läsaren att förstå vad som menas. 

13. Uppräkning av vilka ledamöter som deltar i debatten stryks. Det är inget 

som krävs sett till kommunallagen. Namn skrivs däremot ut i de fall där en 

eller flera ledamöter lägger fram förslag till beslut under sammanträdet.  

 

Förändringar och svar efter återremiss av arbetsutskottet 2023-05-22 

Vid arbetsutskottets sammanträde 2023-05-22 uttrycktes ett önskemål om att 

nämndens, styrelsens eller fullmäktiges beslut ska framgå först i protokollet. 

Detta är tillgodosett i det nya förslaget till riktlinjer för sammanträde och 

protokoll.  

Under mötet diskuterades även möjligheterna för bolagen att omfattas av 

samma riktlinjer. Undertecknad kan inte svara på hur väl dessa riktlinjer 

överensstämmer med bolagens rutiner och arbetssätt eller hur de skulle 

påverka dem, varför arbetsutskottet föreslås remittera förslaget till 

bolagsstyrelserna för svar på detta.  

Vikten av att ekonomiska och juridiska avvägningar av beslutet finns med i 

underlaget och protokollet framfördes. Detta har tydligt gjorts i ett förslag till 

nya riktlinjer för beslutsunderlag. Där framgår att bedömningen då det 

behövs ska innehålla både ekonomiska och juridiska avvägningar.  

Ett förslag har även lyfts om att kommunikationsenheten efter fullmäktiges 

möten lyfter fram viktiga beslut, tillexempel 10 viktiga beslut från KF och 

att dessa läggs ut på hemsidan efter mötet. Förslaget har skickats vidare till 

kommunikationsenheten.  
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att: 

1. Godkänna förslag till nya riktlinjer för sammanträde och protokoll. 

2. Remittera förslaget till bolagsstyrelserna med begäran om svar senast 31 

augusti.  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att: 

1. Godkänna förslag till nya riktlinjer för sammanträde och protokoll. 

2. Remittera förslaget till bolagsstyrelserna med begäran om svar senast 

31 augusti. 

________________ 

Exp: 

Bolagen, görs efter instruktion från Christoffer  
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§ 265 Dnr 2023-000312 100 

Riktlinjer för tjänsteskrivelse och beslutsunderlag 

 

Sammanfattning  

Nämndsekretariatet har arbetat fram förslag till nya riktlinjer för 

tjänsteskrivelse och beslutsunderlag. Arbetet har sin grund i den 

granskningsrapport avseende beslutsunderlag och protokoll som revisionen 

lämnade i slutet av 2019. Granskningsrapporten rekommenderade följande: 

 

De rekommendationer som lämnas är följande: 

 

- Kommunstyrelsen rekommenderas se över kommunens styrdokument så att 

dessa överensstämmer med nuvarande arbetssätt samt upprätta en 

beskrivning över ärendeberedningsprocessen. 

 

Kommunstyrelsen och samtliga nämnder rekommenderas att: 

 

- tydliggöra bedömningsavsnitten i protokollen så att dessa innehåller 

styrelsens/nämndens bedömning av ärendet och inte en beskrivning. 

- säkerställa att besluten går att förstå i sin helhet utan att läsaren hänvisas till 

andra dokument eller bilagor. 

tydligare hänvisa till vilket beslutsunderlag som ligger till grund för besluten 

i protokollen och säkerställa att dessa enkelt kan spåras 

Bedömning 

Nuvarande riktlinjer för beslutsunderlag antogs 2006. I förslaget till nya 

riktlinjer har disposition, text och rubriker uppdaterats för att överensstämma 

med och tydliggöra nuvarande arbetssätt och rutiner. Information som 

återfinns i andra styrdokument har tagits bort.  
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Förändringar 

1. Förändringarna i disposition, text och rubriker för att överensstämma med 

och tydliggöra nuvarande arbetssätt och rutiner bedöms uppfylla revisionens 

första rekommendation. 

2. Bedömning av ärendet läggs till som ett eget avsnitt under 3.1 för att 

tydliggöra vikten av en bedömning i ärenden som kräver det och att det ska 

framgå av tjänsteskrivelsen.  

3. Rubriken beslutsunderlag flyttas upp som ett eget avsnitt och 

skrivningarna bedöms förtydliga vad ett beslutsunderlag är och hur det ska 

redovisas.  

4. Tjänsteutlåtande byts ut till tjänsteskrivelse för att på ett bättre sätt 

beskriva vad som åsyftas.  

Punkterna som föreslås ingå i tjänsteskrivelsen har uppdaterats för att hänga 

samman med önskad disposition i protokollet. Bland annat omdisponeras 

förslag till beslut så det hamnar högst upp i tjänsteskrivelsen.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att: 

1. Godkänna förslag till nya riktlinjer för tjänsteskrivelse och 

beslutsunderlag. 

2. Remittera förslaget till bolagsstyrelserna med begäran om svar senast 31 

augusti 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att: 

1. Godkänna förslag till nya riktlinjer för tjänsteskrivelse och 

beslutsunderlag. 

2. Remittera förslaget till bolagsstyrelserna med begäran om svar senast 31 

augusti. 

________________ 

Exp: 

Bolagen, enligt instruktion från Christoffer  
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§ 266 Dnr 2023-000129 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) inför 
tillgång till kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-05-17 § 80: 

Utbildningsförvaltningen har fått i uppdrag att yttra sig avseende motion om 

kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna.  

Det finns idag tillgång till kostnadsfria mensskydd vid behov på kommunens 

samtliga skolor. Utifrån lokala förutsättningar ser det lite olika ut hur 

skolorna tillsammans med skolsköterskorna praktiskt har löst detta. 

Mensskydd finns alltid hos skolsköterska. På vissa skolor, där lämplig toalett 

finns i anslutning till skolsköterskemottagningen, fyller skolsköterska på 

med mensskydd och elever kan hämta vid behov. På vissa skolor finns 

mensskydd tillsammans med första-hjälpen-material i klassrummen, på 

andra skolor i personalrum eller hos administratör. Även om inte 

skolsköterska finns på plats ska det finns att tillgå men eleven behöver som 

oftast fråga vuxen. Mensskydden köps pr. idag in av skolsköterskorna, i viss 

mån används tillsänt reklammaterial.      

Bedömning 

Utbildningsförvaltningen bedömer att det per idag finns tillgång till 

mensskydd vid behov på samtliga kommunala skolor. 

 

Dock finns det inte fri tillgång till mensskydd och bara i undantagsfall på 

skoltoaletter och utan att fråga vuxen. Om detta ska införas behöver följande 

aspekter beaktas: 

 

- En ökad kostnad för inköp av mensskydd. 

- Någon form för dispenser/automat för mensskydd bedöms behövas och 

kostnad kommer tillkomma även för detta. 

- Påfyllnad av mensskydd bör ingå i städuppdrag på lik linje med påfyllnad 

av papper på toaletterna. 
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Under förutsättningar att ovanstående punkter beaktas ställer sig 

Utbildningsförvaltningen sig positiv till förslaget om kostnadsfria 

mensskydd på skoltoaletterna i kommunens samtliga skolor. 

Utbildningsförvaltningen anser att förslaget även bör gälla gymnasieskolan.      

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå   

Kommunfullmäktige att bifalla motionen under förutsättning att 

Utbildningsnämnden får täckning för de kostnader som uppstår om 

Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ansvara för hanteringen.      

Utbildningsnämndens beslut 2023-05-17 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå   

Kommunfullmäktige att bifalla motionen under förutsättning att 

Utbildningsnämnden får täckning för de kostnader som uppstår om 

Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ansvara för hanteringen. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet återremitterar ärendet till 

utbildningsnämnden för komplettering av en kostnadsberäkning.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till 

utbildningsnämnden för komplettering av en kostnadsberäkning.  

________________ 

Exp: 

Utbildningsnämnden  
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§ 267 Dnr 2023-000221 192 

Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) 
Ronneby är i behov av en kulturplan 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-05-30 § 133: 

Ola Robertsson har i en motion till Teknik-, fritid och- kulturnämnden ställt 

ett yrkande om ett framtagande av en kulturplan för Ronneby kommun.     

Bedömning 

Framtagandet av en kulturplan är påbörjat men tillfälligt pausat. 

Framtagandet påbörjades under 2022 genom att en enkätundersökning först 

skickades ut till samtliga representerade politiska partier, enkäten skickades 

därefter ut till alla kulturföreningar som var registrerade i Ronneby 

kommuns föreningsregister.  

Föreningarna hade fram till och med 2022-05-31 på sig att svara, 

svarsfrekvensen var låg gällande föreningarna men relativt hög gällande de 

politiska partierna.  

År 2022 kantades av en stor oenighet gällande tolkningen av de gällande 

bidragsreglerna, en oenighet som i stort sett omöjliggjorde någon som helst 

dialog mellan förvaltning, politik och föreningsliv.  

I början på 2023 presenterades ett förslag på en omorganisation som i 

väsentliga delar berörde Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen och 

Utbildningsförvaltningen. Förslaget fick bland annat konsekvensen att de 

pågående chefsrekryteringarna till Kulturcentrum och till Kulturskolan 

stoppades. Verksamheterna är dags datum fortsatt förhindrade att fullfölja de 

rekryteringarna.  

I ett framtagande av en kulturplan så är ett aktivt deltagande, på chefsnivå, 

från dessa stora och viktiga kulturverksamheter helt avgörande för 

framtagandet.  

Arbetet med framtagandet av en kulturplan kommer att återupptas när 

Kulturcentrum och Kulturskolan är färdigrekryterade avseende respektive 

chefstjänst.       
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Förslag till beslut 

Kulturutskottet föreslår Teknik-, fritid och- kulturnämnden att föreslå KSAU 

att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att med ovan 

text anse motionen besvarad.       

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2023-05-30 

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige 

att med ovan text anse motionen besvarad med tillägget att teknik,-fritid och 

kulturnämnden får en redovisning av hur långt arbetet har kommit med att 

inrätta en kulturplan. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  

________________ 
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§ 268 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

1. Överklagande av integritetsskyddsmyndighetens (IMY) beslut IMY-

2022-3157. Beslut fattat 2023-06-05 av kommunstyrelsens 

ordförande Roger Fredriksson.  

2. Sammanställning av delegationsbeslut avseende upphandling för 

perioden 2023-04-17 till 2023-06-01. Beslut fattade av Teo 

Zickbauer.  

3. Delegationsbeslut avseende ersättare vid frånvaro. Beslut fattat 2023-

06-08 av Cecilia Westlund och Carl-Martin Lanér. 

4. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby Helsobrunn. 

Fattat 2023-06-12 av Johan Sjöberg.  

5.  Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby 

Industrifastigheter. Fattat 2023-06-14 av Johan Sjöberg.  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 269 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delgivningsärenden redovisas: 

1. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse Markus Eriksson Ågårdsgatan 16a 

har försatts i konkurs. 

2. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse konkurs gäldenär: Berg & Berg AB 

3. Länsstyrelsen Skåne, Protokoll över inspektion av kommunens 

överförmyndarverksamhet. 

4. Region Blekinge, Politisk samverkan vård och omsorg (PSVO) 

20230511. 

5. Ronnebyhus 20230504 §§31, 33  

6. Utbildningsnämnden 20230517 §§ 75, 76  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

50(53) 
2023-06-19  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 270 Dnr 2023-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet utan åtgärd.  

________________ 
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§ 271 Dnr 2023-000354 001 

Samordning inom kommunkoncernen  

 

Sammanfattning  

Det sker snabba förändringar i omvärlden som på olika sätt påverkar 

kommunens verksamhet. Kommunfullmäktige har också i budgetbeslutet för 

2023 uppdragit till kommundirektören att genomföra åtgärder i 

verksamheten. 

 

Sammantaget innebär detta att det finns behov av att se över den kommunala 

organisationen och föreslå åtgärder för att möta de förändrade 

omvärldsförutsättningar och rätt prioriteringar som på olika sätt påverkar 

kommunen nu och framöver. 

 

Åtgärderna skall ha följande inriktning: 

 

Omställning av organisation, inriktning, processer mm 

Syfte: 

• Bättre anpassat till leverans av politiska krav och behov 

• Bättre anpassat till att ta tillvara möjligheter i utveckling infrastruktur, 

etableringar och de möjligheter som ges 

• Bättre anpassat till omvärldskrav civilförsvar, digitalisering, hållbarhet, 

trygghet och säkerhet 

• Ökad samverkan internt och externt till exempel med andra aktörer 

• Från administration till prioriterad service 

• Sänka kostnader 

Hantering av fastighetsadministration och underhåll ingår i uppdrag som 

finns från tidigare beslutade bolagsutredningen. 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta   

1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning 

av kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, 

samt 

2. att ta fram förslag till ett shared service center inom 

kommunkoncernen rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, 

kansli och  diarium samt IT      

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Anna Ekberg 

(KD), Peter Bowin (V) och Roger Gardell (L)..  

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar på att förslaget skickas till styrgruppen för 

organisationsöversynen för vidare diskussion och behandling. 

 

Roger Gardell (L) yrkar bifall till tjänsteförslaget.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda yrkanden och finner 

att arbetsutskottet bifaller tjänsteförslaget.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning 

av kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, 

samt 

2. att ta fram förslag till ett shared service center inom 

kommunkoncernen rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, 

kansli och  diarium samt IT. 

Reservation  

Ola Robertsson (S), Tommy Andersson (S) och Peter Bowin (V) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för Ola Robertssons (S) förslag.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 272 Dnr 2023-000355 001 

Chefers placering lokalmässigt 

 

Sammanfattning  

Kommunala chefer inom flera olika förvaltningar har sina kontor/lokaler på 

varierande sätt idag. Vissa finns i stadshuset, vissa i direkt anslutning till sin 

verksamhet och andra separerade verksamheten och tillsammans i särskilda 

lokaler.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta  

1. Att chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 

anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 

möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset , samt  

2. att uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet 

senast i september månad.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att  

1. Chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 

anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 

möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset, samt  

2. uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast 

i september månad. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

 


